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گروه سیاســی: اعضای کابینه ســیزدهم طبق روال 
چهارشنبه ها پس از جلســه هیات دولت با حضور در جمع 

خبرنگاران به سوالات آنها پاسخ دادند.
قدردانی از وزارت نفت

ســید ابراهیم رئیسی در بخشــی از سخنانش در جلسه 
دیــروز هیات دولت با قدردانی از وزیر و کارکنان وزارت نفت 
برای اقدام به هنگام در مواجهه با تلاش دشــمن برای ایجاد 
اختلال در سامانه های سوخت رسانی کشور و نیز اطلاع رسانی 
مناسب و به موقع رسانه ها در این زمینه، تصریح کرد: عملکرد 
سنجیده وزارت نفت و پوشش خبری مناسب این موضوع از 
سوی رسانه ها، مانع از تحقق اهداف دشمنان در ایجاد نگرانی 

برای مردم شد.
توضیحات وزیر نفت درباره اختلال اخیر 

در جایگاه های سوخت
جــواد اوجی وزیــر نفت با اشــاره به اختــلال اخیر در 
جایگاه های سوخت کشور گفت: می خواستند مردم را عصبانی 
کنند ولی با کار جهادی که کردیم در همان ساعات اولیه این 
توطئه را خنثی کردیم و عملیات سوخت رسانی در جایگاه ها 

به صورت دستی برقرار شد.
وی افزود: اسم عملیاتشان را گنجشک گذاشته اند اما خبر 
ندارند اینجا ایران اســت و در ســال ۵۷ پر عقاب ریخت چه 

برسد به گنجشک.
افزایش ۴۸ درصدی شمار گردشگران کشور در یک سال

عزت الله ضرغامی وزیر میراث فرهنگی، صنایع دســتی 
و گردشــگری با اعلام اینکه آمار گردشــگری در هشت ماه 
نخست امســال ۴ میلیون و ۴۰۰ هزار نفر بوده است گفت: 
بعد از نا آرامی های سال گذشته خیلی ها تصور می کردند امار 
گردشگری کاهش پیدا کند اما بر خلاف این تصور نسبت به 

سال گذشته ۴۸.۵ درصد افزایش داشته است.
روایتگری ها از توافق اسفند ناصواب

و ناصحیح است
محمد اســلامی رئیس ســازمان انرژی اتمی در پاســخ 
به پرسشــی درباره توقف توافق در اســفندماه، اظهار کرد: 
روایتگری ها از توافق اسفندماه ناصواب و ناصحیح است. توافق 
اســفند سه پاراگراف بیشــتر ندارد؛ اول می گوید روابط ما با 
آژانس در چارچوب پادمان و ان پی تی اســت. دوم می گوید 
در خصوص مکان های ادعایی دو مــکان باقیمانده، طرفین 
تعامل و همکاری جهت حل و فصل داشــته باشــند و سوم 
می گوید معاونان طرفین )سازمان انرژی اتمی و آژانس( یک 
الگو برای پیشــبرد این برنامه که در واقع به دو بخش قبلی 

مربوط می شود، تعیین می کنند.
جشنواره مطبوعات پس از دهه فجر 

برگزار می شود
محمد مهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
با اعلام اینکه جشــنواره مطبوعات پس از چندین سال وقفه 
پس از دهه فجر برگزار می شود، گفت: وارد فصل جشنواره ها 
شده ایم که به زودی جزئیات جشنواره های فرهنگی و هنری 
را اعلام خواهم کرد. کار ثبت نام بخش خارجی جشنواره فیلم 
فجر آغاز شده است. بیش از ۶۲۱ فیلم از ۸۷ کشور ثبت نام 
شده است. ۱۰ هزار و ۷۶ اثر در بخش هنرهای تجسمی ثبت 
شــده است که اعداد  بسیار خوبی است. جشنواره مطبوعات 

بعد از دهه فجر خواهیم داشت.
وی همچنین در واکنش  به ماجرای مجوز کتاب شفیعی 
کدکنی با خواندن شعری از او، :با بیان اینکه آقای »شفیعی 
کدکنی« شاعر بی نظیری است و استاد بنده در دانشگاه است، 
افزود: ما نسبت به آقای دکتر، حس تعظیم داریم و در مورد 
حواشــی پیش آمده در خصوص مجوز انتشــار کتاب جدید 

ایشان، خبر رسانی دوستان مان ایراد دارد.
وی با اشــاره به اینکه هر اثری فرآینــدی دارد؛، افزود: ما 
۲۵۵ هزار درخواست مجوز کتاب داریم، به غیر از نیم درصد، 

در این دو سال به همه مجوز دادیم. کتاب جدید او هم مانند 
بقیــه، فرآیند خود را طی می کنــد و در به وجود آمدن این 

حواشی، یک شیطنت خبری صورت گرفته است.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تصریح کرد: استاد شفیعی 
کدکنی، از افتخارات ما محسوب می شود و دوستان رسانه ای 
نباید با حُب و بغض های سیاســی، این بی اخلاقی فرهنگی 
را انجام دهند. دوســتان ما در رسانه ها باید رعایت کنند و به 

مفاخر احترام بگذارند.
برای دستگاه قضائی سوئد متاسفم

محمد دهقان معــاون حقوقی رئیس جمهور حکم دادگاه 
تجدید نظر ســوئد برای حمید نــوری را کاملا غیر منصفانه 
دانست و گفت: برای دستگاه قضائی سوئد با صدور این حکم 
ظالمانه ابراز تاســف می کنم. سوئد دادرسی ناعادلانه و حکم 
ظالمانه ای را به نمایش گذاشت و تمامی موازین حقوق بشری 
و حقوق بین المللی را در ماجرای حمید نوری زیر پا گذاشت.

سگ گردانی باید با ضابطه انجام شود
علیرضا زاکانی شهردار تهران گفت: سگ گردانی در شهر 
کار بســیار اشتباه و غیرقانونی اســت به خصوص که بدون 
مقدمات و قاعده و قانونمندی و رعایت شرایط در حال انجام 
اســت، مراجع قانونی باید حتما ورود کنند و فرهنگش را به 
نحوی تغییر دهند که اگر کسی خواست سگ کردانی کند، با 

ضوابط این کار را انجام دهد.
وی شهردار تهران را متولی سگ های وحشی و هار دانست 

و ادامه داد: شهرداری متولی سگ های بی صاحب است.
تا دهه فجر باید ۱۰۰درصد خدمات دستگاه ها در 

پنجره ملی خدمات هوشمند دولت انجام شود
عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات درباره 
پنجره ملــی خدمات هوشــمند دولتی اظهار کــرد: برای 
هوشمندســازی تا یک ماه و برای اســتعلامات برخط تا ۳۰ 

آذر به دســتگاه ها فرصت داده شده است. برای ارائه خدمات 
۱۰۰درصدی هم مهلت گذشته و یکی یکی دارند می آیند و 
دلایلشــان را ارائه می کنند و امیدواریم حداکثر تا دهه فجر 

خدمات کامل شود.
هیچ جای دنیا زمان آلودگی مدارس را تعطیل نمی کنند

رضا مرادصحرایی وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه 
هیچ جای دنیا زمان آلودگی مــدارس را تعطیل نمی کنند، 
تاکید کرد که سیاســت دولت به طور عام آموزش و پرورش 
به طور خاص اصلا تعطیلی مدارس نیست؛ ما باید راهنمای 
فعالیت در زمان آلودگی هوا داشته باشیم نه اینکه مدارس را 

تعطیل کنیم.
وی ادامه داد: شــبکه شــاد الان خوب فعالیت می کند؛ 
بعضی زمان ها ۳ میلیون کاربر همزمان دارد ، پیشتیبانی که 

زمان کرونا از شاد می شد الان نمی شود.
حمایت دولت از اجاره نشینان 

با افزایش ۲ برابری وام ودیعه مسکن
علی بهادری جهرمی ســخنگوی دولت  برای حمایت از 
حوزه اجاره بها، وام ودیعه مسکن دوبرابر شد. در تهران از ۱۰۰ 

میلیون به ۲۰۰ میلیون تومان افزایش یافت. 
در سایر شهرها هم بیش از دو برابر شد. در مراکز استان ها 
از ۷۰ میلیون به ۱۵۰ میلیون تومان افزایش یافت و در سایر 
شهرها از ۴۰ میلیون به ۱۰۰ میلیون تومان. در روستاها هم 
برای اولین بار وام ودیعه مســکن تا سقف ۴۰ میلیون تومان 

مجوز صادر شد.
شرکت های وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی کمترین بدهی معوق مالیاتی را دارند
صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاسخ 
به این ســوال که آیا شــرکت های زیرمجموعه وزارت تعاون 
به ســامانه مودیان مالیاتی متصل شده اند؟ اظهار کرد: تمام 

شــرکت های ما هم متصلند و هــم در مهلت قانونی مالیات 
خود را پرداخت می کنند. شرکت های وابسته به وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی کمترین بدهی معوق را به ســازمان امور 
مالیاتی و وزارت اقتصاد دارند. خوشــبختانه فرآیند بســیار 

مطلوب است.
وعده ده ساله سلاجقه برای کاهش الودگی هوای تهران

علی ســلاجقه رئیس سازمان محیط زیست گفت: با این 
سمت و سویی که گرفته شده حداقل تا ده سال آینده دیگر 

این روزها در تهران تجربه نخواهد شد.
وی درباره انتقاد از کیفیت ســوخت و اســتفاده از بنزین 
پتروشیمی، گفت: اصلا بنزین پتروشیمی وجود ندارد. مازوت 
هم یک از انواع ســوخت است که در کشور استفاده می شود 

که در دنیا هم استفاده می شود.
ما وقتی نتوانیم سوخت مناســب را تامین کنیم، وزارت 
نفت برای تامین ســوخت نیروگاه ها به ســمت سوخت های 
جایگرین می رود اینجا که نمی توان نیروگاه و پالایشــگاه را 

تعطیل کند.
بنزین پتروشیمی شــاید در وزارت نفت تولید شود ولی 

مصرف نمی شود.
با توهین و افترا در برنامه های صداوسیما برخورد می کنیم

پیمان جبلی رئیس سازمان صداوسیما در پاسخ به پرسشی 
درباره تخریب و تندی نسبت به برخی شخصیت های سیاسی 
در صداوســیما و وجود امکان دفاع بــرای آنان، تصریح کرد: 
اگر در هر برنامه ای خــارج از ضوابط، آیین نامه ها و مقررات 
صداوسیما اتفاقی بیفتد حتماً با آن برخورد می کنیم و فرصت 
را در اختیار کسی که احیانا به او توهین شده یا افترایی بسته 

شده می دهیم.
اگر افراد بخواهند از این فرصت استفاده کنند یا نه دیگر 

تصمیم یا خودشان است.

وزرا در حاشیه دولت به خبرنگاران پاسخ دادند

از ریختن پر عقاب تا سگ گردانی در تهران  

گروه سیاســی: پس از رفت و برگشت ها 
و کش و قوس های فراوان لایحه بودجه ســال 
آینده کل کشــور به تصویب نمایندگان رسید. 
البته همچنان برخی از نمایندگان به دلیل در 
نظر نگرفتن برنامه هفتم توسعه در لایحه دخل 
و خرج ســال آینده کل کشور منتقد بودند اما 

سرانجام بودجه به تصویب نمایندگان رسید.
پیش از این نمایندگان کلیات لایحه بودجه 
را رد کــرده بودند و دلیــل آنرا عدم تخصیص 
اعتبار برای همسان سازی حقوق بازنشستگان 
اعلام کردند اما معاون پارلمانی رییس جمهوری 
بعد از رد کلیات در حاشیه دولت گفته بود که 

نمایندگان با رد بودجه گروکشی کرده اند.
پــس از رد کلیات دولت یــک هفته وقت 
داشــت تا اصلاحیه لایحه را برای بررســی به 
مجلس ارســال کند که شامگاه سه شنبه این 
اتفاق رخ داد و چهارشــنبه صبح لایحه بودجه 
در دستور کار نمایندگان قرار گرفت و بلاخره 

تصویب شد.
رحیم زارع ســخنگوی کمیســیون تلفیق 
مجلس شــورای اســلامی در جریان بررسی 
کلیات لایحــه بودجه ســال ۱۴۰۳ گفت: با 
اصلاحاتی کــه دولت در لایحه بودجه ســال 
۱۴۰۳ انجام داده اســت منابع همسان سازی 
حقوق بازنشستگان از محل افزایش مالیات بر 
ارزش افزوده به میزان یک واحد درصد در سال 

آیند اجرایی خواهد شد.
محمد مهدی مفتح ســخنگوی کمیسیون 
برنامه، بودجه و محاســبات مجلس هم  اظهار 

کرد: با توجه به افزایش حقوق بازنشســتگان 
تا سقف ۹۰% شــاغلین در طی سه سال و در 
سال اول ۴۰% منابع لازم برای متناسب سازی 
حقوق بازنشســتگان در اصلاحیه پیش بینی 

شده است.
مخالفان کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳

مهدی اســماعیلی نائب رئیس کمیسیون 
آمــوزش و تحقیقات مجلــس در مخالفت با 
کلیات لایحــه اصلاحی بودجه ســال ۱۴۰۳ 
بازنشستگان  تاکید کرد: همسان سازی حقوق 
با افزایــش مالیات بر ارزش افــزوده صرفا بار 
گرانــی در جامعه به همراه داشــته و هدف ما 
را برای همسان ســازی حقوق بازنشســتگان 
محقق نمی کند. البرز حسینی عضو کمیسیون 
عمران هم در مخالفت با تصویب کلیات لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۳ کل کشــور با بیان اینکه 
»سیاست های ابلاغی مبتنی بر مهار تورم بود 
اما مشخص نیست که کجای لایحه دولت این 
سیاست ها دیده شده است«، عنوان کرد: دولت 
مردم و بازنشســتگان را در مقابل مجلس قرار 
داده است؛ اگر در مجلس به یک درصد افزایش 
مالیــات بر ارزش افزوده رای داده شــود، تورم 
افزایش می یابد و اگر رای داده نشــود، جامعه 

بازنشستگان در مقابل مجلس قرار می گیرند.
همچنین حســینعلی حاجی دلیگانی عضو 
کمیســیون حقوقی گفت که لایحه اصلاحیه 
بودجه ۱۴۰۳ ،براســاس لایحــه دولت درباره 
برنامه هفتم و نه مصوبات مجلس تنظیم شده 
است. مهرداد گودرزوند چگینی عضو کمیسیون 

تلفیق بودجه ۱۴۰۳ هم با طرح پرســش هایی 
در مخالفت با لایحــه بودجه ۱۴۰۳ گفت: آیا 
افزایش ۱۸ درصدی متوســط حقوق کارکنان 
و بازنشستگان متناســب با تورم دیده شده و 
معافیت ســالانه حقوق و دستمزد متناسب با 

تورم در کشور است؟
حجت  الاســلام سید ناصر موسوی لارگانی 
نماینده مــردم فلاورجان در مخالفت با کلیات 
لایحه اصلاحی بودجه سال ۱۴۰۳ تاکید کرد: 
افزایش یک درصدی مالیــات بر ارزش افزوده 
برای همسان سازی حقوق بازنشستگان یعنی ما 
دست در جیب مردم کرده و از یک جیب آنها 

پول برداشته و به جیب دیگر آنها پول بریزیم.
یکی دیگر از مخالفان لایحه بودجه ۱۴۰۳ 
حسین محمدصالحی یکی از اعضای کمیسیون 
امــور داخلی و شــوراها بود کــه افزایش یک 
درصــدی ارزش افزوده را بــه معنای افزایش 
چندین درصدی قیمت کالا و خدمات و راندن 
اقتصاد کشــور به ســوی گردنه های دشوار و 
صعب العبور دانســت و گفت: ســازمان برنامه 
و بودجــه برای افزایش درآمدهــای دولت راه 
جدیدی کشف نکرده اســت؛ بلکه مردم را در 
مقابل مردم قــرار داده و برای پرداخت حقوق 
بخشی از مردم در جیب سایر مردم دست کرده 
اســت. همچنین ابراهیم نجفی نماینده مردم 
آستان اشرفیه با تاکید بر اینکه باید در بودجه 
بحث برنج نیز دیده شــود، تصریح کرد: جای 
سوال است که چرا دولت به حوزه برنج توجهی 
نمی کند و آقای منظور باید به این سوال پاسخ 
دهد که چرا تنها دولت به حوزه گندم ورود پیدا 
کرده اما نگاهی به حوزه برنج ندارد در حالی که 
۱۵۰ همت برای خرید تضمینی گندم در نظر 
گرفته اند اما تنها بــا در نظر گرفتن ۳۰ همت 
برای حوزه برنج می توان بســیاری از مشکلات 
این حوزه را حل کرد. بســیاری از نمایندگان 
شــمال کشور بحث برنج را دنبال کرده اند و ما 
خواســتاریم که در بودجه بحث برنج نیز دیده 
شود. غنی نظری از اعضای کمیسیون اقتصادی 

هم با اشــاره به اینکه دولت ۴۵۰ هزار میلیارد 
تومانی به صندوق تامین اجتماعی بدهی دارد 
و باید مطالبات بازنشستگان از این محل جبران 
شــود اما این موضوع در بودجه دیده نشــده 
اســت، افزود: باید برای همسان سازی حقوق 
بازنشستگان از منابع صندوق ها استفاده شود نه 
اینکه با افزایش مالیات بر ارزش افزوده از جیب 
شاغل ها برداریم و به جیب بازنشستگان بریزیم. 
محمد حسین فرهنگی عضو کمیسیون صنایع 
و معادن هم  با طرح این پرســش که از جیب 
بازنشستگان گرفتن و به خودشان بازگرداندن 
چه حســنی دارد؟ ادامه داد: مالیات بر ارزش 
افزوده را از خود بازنشستگان می گیریم و بعداً 
به خودش پس می دهیم؛ این اتفاق رخ ندهد، 

بهتر است.
یوســف داودی نماینــده ســراب از دیگر 
مخالفان لایحه بودجه ۱۴۰۳ بود که گفت: روح 
لایحه بودجه خلاف برنامه هفتم توسعه است؛ 
دولــت در لایحه برنامه هفتم به دنبال افزایش 
پلکانی مالیات بر ارزش افزوده بود که مجلس 
با آن مخالفت کرد حالا دولت در لایحه بودجه 
خواســتار افزایش یک درصــد مالیات ارزش 
افزوده شــده اســت. با این بودجه ارزش پول 
ملی کشور افت کرده و باعث ایجاد بحران های 

اجتماعی خواهد شد.
موافقان کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳

احمــد امیرآبــادی فراهانــی، رحمت الله 
نوروزی، فتح الله توســلی، محمدرضا میرتاج 
الدینی، جعفر قادری، سلمان ذاکر، سیدمحمد 
پاک مهر، مهدی طغیانی و سید شمس الدین 
حســینی از موافقان این لایحــه بودند که در 
شــخنان خود به کاهش کسری تراز عملیاتی 
و وابســتگی به نفت، عدالت محوری نسبی در 
توزیــع منابع، مبارزه با فــرار مالیاتی، تحکیم 
بنیان خانواده، توجه به متناسب سازی حقوق 
بازنشســتگان، تدوین واقع بینانه، ایجاد منابع 
پایدار، غیرتورمی بودن و اصلاح ساختار بودجه 
اشاره کردند. براســاس این گزارش در جریان 

رسیدگی به گزارش شور اول کمیسیون تلفیق 
در مورد کلیــات لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ 
کل کشــور، داود منظور رئیس سازمان برنامه 
و بودجه پس از اســتماع نظــرات نمایندگان 
موافق و مخالف ایــن لایحه، با تاکید بر اینکه 
»بودجه ابزار و چارچوب کاری دولت اســت«، 
گفت: امیدواریم با کار فشرده ای که طی دو ماه 
آتــی انجام می دهیم، بتوانیم لایحه را به قانون 
تبدیــل کنیم. وی از همدلی مجلس انقلابی با 
دولت مردمی تشــکر کرد و افزود: حتماً هیچ 
کاری به جز آنچه خداوند متعال انجام می دهد، 
بی نقص و عیب نیست؛ بنابراین اگر نمایندگان 
مجلس به کلیات لایحه رای بدهند، حتماً رای 
به جزییات آن نیست و در جلسات کمیسیون 
تلفیق سعی خواهیم کرد که تمام نگرانی هایی 
را که مخالفان کلیــات بودجه مطرح کردند را 

برطرف کنیم.
 در نهایــت نماینــدگان مجلس شــورای 
اسلامی با کلیات لایحه اصلاحیه بودجه ۱۴۰۳ 
موافقــت کردند. با توجه بــه تصویب کلیات، 
لایحه بودجه به کمیسیون تلفیق برای بررسی 
جزییات آن ارجاع شــد. پس از تصویب کلیات 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور، محمدباقر 
قالیباف به بیــان توضیحاتی درباره زمان بندی 
رسیدگی به جزئیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
در مجلس پرداخت و گفت: طبق ماده ۱۸۲ از 
امروز نمایندگان بــه مدت ۵ روز فرصت دارند 
تا پیشــنهادات خود را در سیستم ثبت کنند 
و کمیســیون های تخصصی نیز ۵ روز فرصت 
بررسی و ارجاع این پیشنهادات را به کمیسیون 
تلفیق دارند. کمیســیون تلفیــق نیز ۱۰ روز 
فرصــت بارگذاری گزارش خود را دارد و بعد از 
آن نیز نماینــدگان ۳ روز فرصت دارند تا نظر 

خود را درباره این گزارش ثبت کنند.
رئیــس مجلــس همچنیــن افــزود: تــا 
زمانی کــه بخواهیــم بودجــه را در مجلس 
 رســیدگی کنیم، برنامه هفتم توسعه به قانون 

تبدیل و ابلاغ شده است.

سیدکریم حسینی عضو کمیســیون اجتماعی مجلس 
درخصــوص تصمیم گیری کمیســیون پیرامــون مصوبه 
ســاماندهی کارکنــان دولت و اینکه به نظر می رســد کار 
بررســی و رفع ایراد در مراحل پایانی قرار دارد، گفت: نظر 
کمیسیون درباره  طرح ســاماندهی کارکنان دستگاه های 
اجرایی همان نظر قبلی ســت و تغییری نکرده، البته دولت 
پیشنهاداتی برای اصلاح دارد که در جلسه قبل اعلام کرد. 
یکی از پیشــنهادات این بود که آزمون باشد و خب ما هم 
آزمــون را قبول داریم اما اینکه کیفیت کار به چه شــکل 

باشد موضوعی است که باید روی آن بحث صورت گیرد.
وی ادامه داد: در جلســه روز گذشــته کمیسیون هم 
بعد از رایزنی های انجام شــده مســاله آزمون مورد توافق 

مجلس و دولت قرار گرفت اما درخصوص جزئیات آن هنوز 
تصمیم گیری نشــده و قرار شد مرکز پژوهش های مجلس 
روی این مساله یک پیشــنهادی را با مشورت نمایندگان 
ارائه دهد و در جلسه دیگری درخصوص آن بحث و تبادل 

نظر صورت گیرد.
نمایند مردم اهواز افــزود: مهم ترین دغدغه نمایندگان 
برای طراحی طرح ســاماندهی کارکنــان دولت، توجه به 
حقوق کارکنانی بود که طی ۱۵، ۲۰ و ۲۵ ســال در قالب 
قراردادهای متنوع در بخش های مختلف مشــغول به کار 
هستند؛ در نتیجه الان که بحث آزمون مطرح شده حقوق 
این عزیزان و اینکه برای این افراد چه شرایطی لحاظ شود 
یک مساله مهم است که باید درخصوص آن بحث و توافق 

صــورت گیرد. وی ادامه داد: اینکه افــرادی که در آزمون 
قبول می شــوند چه وضعیتی دارنــد و از آن مهم تر اینکه 
افرادی که در آزمون موفق نمی شوند چه وضعیتی خواهند 

داشت؛ نقطه ی اصلی ابهام ما در موضوع است.
حســینی تصریح کرد: نظر مجلس این اســت که افراد 
موفق در آزمون یک ســطح بالاتــر از وضعیت فعلی بروند 
و افرادی که موفق نمی شــوند ضمن اینکه فرصت دوباره 
به آنها داده شــود، در یک سطح پایین تر به کار خود ادامه 

دهند. 
وی درخصوص نظر غالب در مجلس تاکید کرد: همه ی 
اعضای کمیسیون و اکثریت نمایندگان صحن علنی درباره 
حذف شــرکت های واسط نیروهای انســانی متفق القول 

هستند و معتقدند که این مساله امری ست که باید صورت 
بگیرد.

پس از رفت و برگشت و کش و قوس های فراوان

لایحه بودجه دولت بلاخره تصویب شد

جزئیات آخرین توافقات مجلس و دولت درخصوص طرح ساماندهی کارکنان دولت

روحانی:
کارکرد خبرگان سرنوشت مردم را تعیین می کند

حجت الاســلام  حسن روحانی درباره ســه دوره حضور در مجلس خبرگان 
رهبری، مبنای تفکر امام را انتخابی بودن رهبری نظام با رأی با واسطه از طریق 
خبرگان منتخب ملت دانســت و بر اهمیت پشــتوانه آرای مردمی خبرگان در 

انتخاب رهبری با اختیارات وسیع تاکید کرد.
وی افزود: امام فرمود وقتی به فقیه یا مجتهد جامع الشرایط توسط خبرگانی 
که منتخب مردم هستند، رأی داده می شود در واقع او هم منتخب مردم می شود. 
وقتی منتخب مردم شد حکمش نافذ می شود. مهم است که نفوذ حکم یک فقیه 
را به رأی ملت می دانیم منتهی رأی با واسطه. امام می گوید اعضای خبرگان چون 
توسط مردم انتخاب می شوند و آن ها رهبر را انتخاب می کنند پس رهبر منتخب 
مردم می شــود. برخلاف اینکه ممکن است برخی نظر دیگری داشته باشند امام 
به صراحت این را می گوید. قانون اساســی بر همین مبنا است و خبرگان هم بر 
همین مبنا تشکیل شده است. روحانی ادامه داد: طبق قانون اساسی اگر یک روز 
رهبر نباشد با دو سوم آرا اعضای خبرگان رهبر جدید انتخاب می شود. مشروعیت 
و مقبولیت اعضای خبرگان با رأی مردم اســت. این رأی مردم است که در واقع 
پشــتوانه رهبری قرار می گیرد. اگر بخواهیم در دنیا ادعا کنیم که تمام نظام ما 
انتخابی اســت و حتی رهبری نظام هم با رأی مردم با واسطه انتخاب می شود، 
پس هرچه خبرگان ما دارای پشــتوانه رأی بالاتری باشند، این واقعیت بهتر به 
اثبات می رسد. وقتی آرا مردم کم باشد، خبرگان که پشتوانه ندارد، وقتی پشتوانه 
ندارد چطور می خواهد رهبری انتخاب کند که تلقی شود منتخب ملت است؟ لذا 
شــرکت مردم بسیار مهم است. رییس جمهوری پیشین ایران ادامه داد: ممکن 
اســت کارکرد خبرگان طوری نباشد که روزانه مردم لمس کنند، اما در مقطعی 
کاری می کند که آن کار ممکن اســت ۲۰–۳۰ سال یا بیشتر سرنوشت مردم را 
تعیین کند. جنگ و صلح و بسیج نیروها با رهبری است. مقامات عالی رتبه را او 
تعیین می کند. سیاست های کلی نظام را او تعیین می کند. رهبری جایگاه ویژه 
و منحصربه فردی دارد. او فقهای شــورأی نگهبان و رئیس قوه قضائیه را انتخاب 
می کند. تنفیذ حکم ریاســت جمهوری، انتخاب رئیس صداوسیما، انتخاب ائمه 
جمعه و پشــتیبانی حوزه ها به عهده اوست. عضو مجلس خبرگان رهبری ادامه 
داد: چــون آن انتخاب خبرگان یک انتخاب فوق العاده و مهم اســت هرچه روی 
آن ســرمایه گذاری کنیم کم است. باید سرمایه گذاری بیشتری کنیم. مردم باید 
احساس کنند نمایندگان آن ها رهبر را تعیین می کنند. خبرگان است که رهبر را 
برمی گزیند و انتخاب می کند. رهبر منتخب آرا است. پشتوانه این آراست که او را 

رهبر می کند. بنابراین رابطه بهتری باید بین رهبری و خبرگان باشد.

سه تن از کارکنان ارتش در خراسان جنوبی 
به شهادت رسیدند

عصر سه شــنبه و در جریان تمرین صحرایی یکی از یگان های منطقه جنوب 
شرق نیروی زمینی سه تن از کارکنان ارتش به درجه رفیع شهادت نائل آمدند.

به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ارتش جمهوری اسلامی ایران، عصر سه شنبه و 
در جریان تمرین صحرایی یکی از یگان های منطقه جنوب شــرق نیروی زمینی 
و در مرحله پاکســازی منطقه تمرین از مهمات عمــل نکرده، در اثر انفجار این 

مهمات، سه تن از کارکنان به درجه رفیع شهادت نائل آمدند. 

نفوذی ها حالا حالاها هستند
هادی بیگی نژاد عضو کمیســیون انرژی مجلس با اشــاره به حمله سایبری 
به پمپ بنزین ها گفت: آنچه که باعث اخلال در جایگاه های ســوخت شد کاملا 
عامدانه و برای اخلال در حمل و نقل کشــور و با هدف برهم زدن آرامش مردم 
انجام شــد. هادی بیگی نژاد با بیان این مطلب افــزود: ضربه اقتصادی اینگونه 
اتفاقات برای کشــور بسیار زیاد است. وقتی سرمایه گذار خارجی می خواهد کار 
اقتصادی در کشــور ما انجام دهد یا گردشــگری می خواهد به کشور سفری ما 

داشته باشد مهمترین مسئله برایش وجود آرامش و امنیت است.
وی گفت: وقتی ســرمایه گذار می بیند که به زیرساخت سوخت اینجا حمله 
می کنند از سرمایه گذاری پشیمان می شود. از لحاظ گردشگری هم کشور دچار 
مشکل می شــود. این حملات برای ایجاد ناامنی روانی در مردم است، برای این 
اســت که مردم نتوانند کارهای روزمره شان را انجام دهند. نماینده مردم ملایر 
در مجلس با تاکید بر اینکه از پروژه نفوذ در کشور مطمئن هستیم، گفت: نفوذ 
برای الان نیست و غربی ها از قدیم الایام در این کشور نفوذی داشته اند و بعد از 
انقلاب هم این نفوذی ها غیب نشــده اند و قطعا کار می کنند و به فراخور آن لو 
می روند. بیگی نژاد تاکید کرد: نفوذی ها حالا حالاها هستند ممکن است هر چه 
جلوتر برویم نفوذی ها بیشتر هم شوند و فرآیند کاری آنها نیز تغییر کند. وی بیان 
کرد: ممکن است از صد عملیات خرابکاری که آنها انجام می دهند دو عملیات هم 
از دست دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی ما در برود. ما نمی توانیم به دستگاه های 
امنیتی ایراد بگیریم چرا که آنها کارشان را به خوبی انجام می دهند. در واقع تیم 

اطلاعاتی امنیتی ما قوی است اما هجمه نفوذ سنگین است.

اعتدالیون؛ منتظر چراغ سبز شورای نگهبان 
برای ارائه لیست انتخاباتی

رمضانعلی ســبحانی فر، عضو حزب اعتدال و توسعه، درباره برنامه ریزی این 
حزب برای انتخابات پیش رو گفت: دوســتان ما اعتقاد داشتند که در انتخابات 
ثبت نام کرده و حضوری فعال داشــته باشند. طبیعتا در مرحله اول ثبت نام برای 
انتخابات انجام شد. مقام معظم رهبری هم بر مشارکت حداکثری، ایجاد رقابت 
و امنیت و سلامت انتخابات تاکید داشتند، در همین راستا ما دوستان خود را به 
ثبت نام در انتخابات تشویق کردیم تا انتخابات پرشوری داشته باشیم. وی تاکید 
کرد: اما نکته ی بعدی این است که ما منتظر نتایج هیئت های نظارت هستیم تا 
ببینیم چه تعدادی از افراد را که داخل حزب و نزدیک به حزب هستند را تایید 
می کند، آیا می توان لیست ارائه کرد یا خیر و این از مباحثی است که بعد از تایید 
صلاحیت ها درباره آن تصمیم خواهیم گرفت. این نماینده سابق مجلس با اشاره 
به رایزنی این حزب با چهره ها وعقلای سیاســی مثل علی لاریجانی، سیدحسن 
خمینی و ســیدمحمد خاتمی گفت: تا نتایج تایید صلاحیت ها مشخص نشود، 
نمی توان تصمیم بعدی را گرفت که لیست مستقل داده شود یا لیست ائتلافی، یا 
رایزی صورت گیرد، بعد از اعلام نتایج این تصمیمات گرفته می شود. وی درباره 
گمانه زنی های اخیر رسانه های اصولگرا مبنی بر تشکیل اتاق فکر میانه روها نیز، 

تاکید کرد: خیر اتاق فکری تشکیل نشده است.

خبرگان

دفاعی

مجلس

احزاب

امکان استفاده دانشجویان 
از تصاویر ماهواره خیام فراهم شد

امکان ثبت درخواســت برای دریافت تصاویر ماهواره ای خیام برای اشخاص 
حقیقی و حقوقی فراهم شده است. از همین رو متقاضیان، برای ثبت درخواست 
تصاویر ماهواره ای با مراجعه به سایت سازمان فضایی و تکمیل فرم های مربوطه 

امکان استفاده از تصاویر این ماهواره را خواهند داشت. 
بر اســاس اطلاعیه منتشر شده لازم اســت تا متقاضیان اطلاعات خود را با 
دقت وارد کنند، همچنین باید به این نکته توجه داشــته باشید که تمامی پیش 
پردازش های اولیه از جمله تصحیحات هندســی و رادیومتریک نســبی بر روی 
تصاویر دریافتی از ماهواره خیام در ایستگاه زمینی اعمال شده و تصویر پنشارپ 
B ۱ level با فرمت .tiff به همراه ضرایب چند جمله ای )RPC( ارائه می شود.

لازم به ذکر اســت، در صورتی کــه فایل محدوده مورد نظــر خود را دارید 
می توانید به همراه فرم سفارش ارسال کنید، در غیر این صورت، مختصات مرکز 
تصویر مد نظرتان را در فرم وارد کنید. گفتنی است، ماهواره خیام، یک ماهواره 
ســنجش از دور است که به سفارش ســازمان فضایی ایران توسط یک شرکت 
روســی ساخته شده اســت و در ۱۸ مرداد ۱۴۰۱ توسط موشک روسی سایوز از 
پایگاه فضایی بایکونور قزاقستان به مدار نزدیک زمین ارسال شد. عملیات کنترل 
ماهواره در ایران و در مرکز کنترل فضایی سازمان فضایی ایران در ماهدشت کرج 
انجام می شــود. این ماهواره تا امروز تصاویر متععدی از مختصات امکان مذهبی 
همچون حرم حضرت علی)ع(، مکه مکرمه، وضعیت آبگیری سدکهیر و رودخانه 
هیرمند و همچنین گزارشــاتی از روند آتش ســوزی در هور عراق مخابره کرده 
است. بر اساس تصاویر ارسالی از ماهواره خیام و به کمک هوش مصنوعی، امکان 

شناسایی ۸۸۰ هکتار تخلف و زمین خواری نیز محقق شده است.

ویژه


